# مجلة الدراسات التنموية وريادة الأعمال جامعة أم البواقي/ الجزائر





# مراحل عملية المراجعة:

تتبع (JDSE) نظام خبرة للمقالات الواردة يمكن أن يظهر أدناه بالتفاصيل:

## إرسال المقال

يتم التقديم إلى هذه المجلة عبر الإنترنت بالكامل وسيتم إرشادك خطوة بخطوة لتحميل مقالتك التي ستستخدم في عملية الخبرة. تتم جميع المراسلات، بما في ذلك الإخطار بقرار المحرر وطلبات المراجعة، عن طريق البريد الإلكتروني.

يمكنك إرسال مقالتك باستخدام النظام الإلكتروني لمنصة المجلات العلمية الجزائرية .(ASJP) (https://www.asjp.cerist.dz) يمكنك الوصول إلى نظام التقديم ذي الصلة عبر رابط "إرسال ورقتك" على الصفحة الرئيسية لـ (JDSE) على https://www.asjp.cerist.dz/en/submission/962

لاحظ أن عملية التقديم تلزم المؤلفين بالحصول على حساب مؤلف في ASJP ، حيث يمكن تسجيل على (ASJP) عبر: (https://www.asjp.cerist.dz/signup)، إذا كان لديك حساب مسبقا، يرجى تسجيل الدخول / (www.asjp.cerist.dz/en/login).

## فحص الانتحال

يتم تمرير المقال عبر فحص الانتحال ، إذا كان أقل من 20٪ ، سيمر المقال إلى مرحلة المراجعة التحريرية، وإلا سيعود المقال إلى المؤلف لإجراء التصحيحات.

#### المراجعة التحريرية

يقوم رئيس التحرير بتقييم ما إذا كان المقال ضمن نطاق المجلة ولديها جودة كافية لإرسالها إلى الخبراء. إذا لم يكن الأمر كذلك ، فقد يتم رفض المقالة دون مزيد من المراجعة.

## مرحلة الخبرة المزدوجة مع إغفال هوية المؤلف

في هذه المرحلة ، سيتم إرسال المقال إلى اثنين (02) من المراجعين أو ثلاث (03) مراجعين. سيقوم رئيس التحرير بإخفاء هوية الورقة البحثية بشكل صحيح، والتأكد من أن أحد المراجعين على الأقل هو مراجع خارجي.

## القرار

يأخذ رئيس التحرير في الاعتبار جميع تقارير المراجعة التي تم إرجاعها قبل اتخاذ قرار شامل. إذا اختلفت المراجعات بشكل كبير، فقد يدعو المحرر مراجعًاثالثًا للحصول على رأي إضافي قبل اتخاذ أي قرار.

## قرار المحرر النهائي

يسمح نظام التحرير (ASJP) لرئيس التحرير بالحصول على قرار المراجعين، واتخاذ قرار رئيسي (قبول ، رفض ، قبول بالتعديل) بناءً على توصيات المراجعين.

سيقوم رئيس التحرير بإبلاغ قرار تقرير المراجعة إلى المؤلف من خلال نظام (ASJP) عبر الإنترنت. سيذكر رئيس التحرير الفترة الزمنية الممنوحة للمؤلف لإعادة إرسال المقال المنقح.

#### النشر

إذا تم قبول المقال للنشر، سيرسل رئيس التحرير المقالات المقبولة التي تم اختيارها للعرض في العدد التالي إلى سكرتير المجلة لتحرير التنسيق والتدقيق اللغوي. بعد ذلك ، سيتم نشر المقالات على (ASJP) وعلى موقع.(JDSE)

## **Peer Review Process**

JDSE follows the Peer Review System which can be shown below with Details:

#### **Submission**

Submission to this journal proceeds totally online and you will be guided stepwise to the uploading of your article, which is acceptedfor the peer-reviewing process. All correspondence, including notification of the Editor's decision and requests for revision, takes place by e-mail.

You can submit your article using the Algerian Scientific Journal Platform (ASJP) online system (<a href="https://www.asjp.cerist.dz">https://www.asjp.cerist.dz</a>). You can access the relevant submission system via the "submit your paper" link on the JDSE home page on the ASJP <a href="https://www.asjp.cerist.dz/en/submission/962">https://www.asjp.cerist.dz/en/submission/962</a>

Note that the submission process obliges Authors to have an Author account on the ASJP, inscription on the ASJP via: (<a href="https://www.asjp.cerist.dz/signup">https://www.asjp.cerist.dz/en/login</a>), if you have already an account please login (<a href="https://www.asjp.cerist.dz/en/login">https://www.asjp.cerist.dz/en/login</a>).

#### **Plagiarism Check**

The article is passed through plagiarism check. If it is less than 20% the article will transfer to Editorial Review, otherwise the article returns to author for corrections.

#### **Editorial Review**

The Editor-in-Chief would check if the topic of themanuscript falls within the journal's scope and it has sufficient quality to send out to peer review. If not, the article may be rejected without being reviewed any further.

## **Double-Blind Peer Review**

At this phase, the article will be sent to 2 Reviewers (or 3). The Editor-In-Chief will properly anonymize the manuscript, and ensure that at least one of the reviewers is an external reviewer.

## **Decision**

The Editor-In-Chief considers all the returned review reports before making an overall decision. If the reviews differ widely, the editor may invite a third reviewer so as to get an extra opinion before making a decision.

#### **Editor Final Decision**

The ASJP editorial system permit to the Editor-In-Chief to get the reviewers decision, and make a main decision (Accept, Reject, Accept with revision) based on the reviewers recommendations.

The Editor-In-Chief will communicate the decision of the review report to the author via ASJP online System. The Editor-In-Chief will mention the time period given to the Author to resend the revised manuscript.

#### **Publication**

If the manuscript is accepted to be published, the Editor-In-Chief will send the accepted articles which selected to appear in the next issue to the journal secretary for format editing and proofreading. Then, the articles will be published on the ASJP and on the JDSE website.